



សម្រាប់ការចេញផ្សាយបន្ទាន់

**គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គប្រកាសដាក់ឱ្យដំណើរការគោលនយោបាយសម្រាប់  
កិច្ចប្រជុំកំពូលមេគង្គលើកទី៣ និងសន្និសីទអន្តរជាតិរបស់ខ្លួន ព្រម  
ទាំងអំពាវនាវអាការចូលរួមទាំងវត្តមាន និងបទបង្ហាញ**

ទីក្រុងវៀងចន្ទ ប្រទេសឡាវ ថ្ងៃទី២៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨ – ថ្ងៃនេះ គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ (MRC) បានប្រកាសដាក់ឱ្យដំណើរការគោលនយោបាយសម្រាប់កិច្ចប្រជុំកំពូលមេគង្គលើកទី៣ និងសន្និសីទអន្តរជាតិ និងបានអំពាវនាវឱ្យមានការរួមចំណែកតាមរយៈការធ្វើបទបង្ហាញ និងចូលរួមជាវត្តមានពីសំណាក់មហាជន នៅក្នុងសន្និសីទអន្តរជាតិនេះ។ កិច្ចប្រជុំកំពូល ដែលនឹងត្រូវធ្វើឡើងនៅថ្ងៃទី៥ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៨ ក្នុងខេត្តសៀមរាប នៃប្រទេសកម្ពុជា មានការចូលរួមពីនាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃប្រទេសជាសមាជិកទាំងបួន ពោលគឺ កម្ពុជា ឡាវ ថៃ និងវៀតណាម ព្រមទាំងគណៈប្រតិភូជាន់ខ្ពស់ពីដៃគូសន្ទនារបស់ MRC គឺ ចិន និងមីយ៉ាន់ម៉ា ផងដែរ។ កិច្ចប្រជុំកំពូលនេះនឹងមានការពិភាក្សាអំពីបញ្ហាប្រឈមដែលកំពុងកើតមាន និងប្រើកាលានុវត្តភាពដែលមានឱ្យបានល្អបំផុត ដើម្បីជាប្រយោជន៍ដល់ទន្លេមេគង្គ និងប្រជាពលរដ្ឋ ដែលរស់នៅតាមដងទន្លេនេះ។

កិច្ចប្រជុំកំពូលនេះមានគោលបំណងពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងការយល់ដឹងនានា ក្រោមពាក្យស្លោក “ទន្លេមេគង្គមួយ ស្មារតីមួយ (One Mekong, One Spirit)” ។ លោក ផាំ ទាន់ផាន (Pham Tuan Phan) នាយកប្រតិបត្តិលេខាធិការដ្ឋានគណៈកម្មការទន្លេមេគង្គមានប្រសាសន៍ថា ពាក្យស្លោកនេះផ្ដោតចំប្រធានបទស្នូលនៃកិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី ៣ នេះតែម្ដង។

“ស្មារតីទន្លេមេគង្គ ជានិមិត្តសញ្ញាក្ដាប់រួមលើសេចក្ដីក្លាហានរួមគ្នា ភាពជាដៃគូមិត្តភាព ភាពអំណត់ និងសុច្ឆន្ទៈ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីបំណងប្រាថ្នារួម ដើម្បីធ្វើឱ្យមានការយោគយល់គ្នាទៅវិញទៅមក និងការសម្របសម្រួលជាមួយគ្នា ដើម្បីឈានទៅសម្រេចចក្ខុវិស័យរួមសម្រាប់ទន្លេមេគង្គ” ។

មុនកិច្ចប្រជុំកំពូលនេះ សន្និសីទអន្តរជាតិធំមួយនឹងត្រូវរៀបចំឡើងនៅថ្ងៃទី២-៣ ខែមេសា ដែលផ្តល់ឱកាសឱ្យគណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធមកពីអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ស្ថាប័នសិក្សាស្រាវជ្រាវ វិស័យឯកជន និងអង្គការដែលធ្វើការងារក្នុងតំបន់អាងទន្លេដទៃទៀតនៅក្នុងតំបន់នេះ ក៏ដូចជាទូទាំងពិភពលោក ធ្វើការផ្លាស់ប្តូរទស្សនវិស័យ ការអនុវត្តល្អ និងការគំនិតថ្មីៗនានា។

សុទ្ធតែជាគន្លឹះ និងការពិភាក្សាអំពីការអភិវឌ្ឍន៍នៅកម្រិតសកល ភាពពាក់ព័ន្ធ និងកាលានុវត្តភាព សម្រាប់ទន្លេមេគង្គ នឹងផ្តល់នូវមូលដ្ឋានសម្រាប់ឱ្យមានការពិភាក្សាកាន់តែស៊ីជម្រៅបន្ថែមទៀតនៅក្នុងកិច្ច ប្រជុំជាច្រើនដែលនឹងធ្វើឡើងស្របពេលជាមួយគ្នា ក្នុងសន្និសីទនេះ។ នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំទាំងនេះ នឹងមាន ការពិភាក្សាអំពីរបៀបពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងភាពជាដៃគូជាមួយយន្តការ និងក្របខ័ណ្ឌនៅថ្នាក់ តំបន់ដទៃទៀត ដូចជា កិច្ចសហប្រតិបត្តិការឡានឆាង-មេគង្គ កម្មវិធីមហាអនុតំបន់ទន្លេមេគង្គរបស់ធនាគារ អភិវឌ្ឍន៍អាស៊ី និងអាស៊ានជាដើម។

មតិយោបល់ និង សារចំបងៗដែលបានទទួលមកពីអ្នកចូលរួមក្នុងសន្និសីទនេះ នឹងត្រូវពាំនាំយក ទៅកាន់កិច្ចប្រជុំកំពូលលោកទី៣របស់ MRC ផងដែរ។

ដើម្បីរក្សាស្មារតីពិគ្រោះយោបល់ជាមួយគ្នាដោយចំហ គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ សូមអំពាវនាវឱ្យ មានការចូលរួមពីដៃគូអន្តរជាតិ និងថ្នាក់តំបន់ ព្រមទាំងអ្នកពាក់ព័ន្ធនានា តាមរយៈការបញ្ជូនជាសំណើធ្វើ បទបង្ហាញនានា មកកាន់ MRC។ ដើម្បីលើកទឹកចិត្តឱ្យមានការចូលរួមកាន់តែច្រើនក្នុងសន្និសីទនេះ ការ ចុះឈ្មោះត្រូវបានធ្វើឡើងដោយមិនគិតថ្លៃ ហើយនិងមានការផ្តល់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភសម្រាប់ការធ្វើដំណើរក្នុង កម្រិតមួយ សម្រាប់អ្នកដែលត្រូវការជំនួយហិរញ្ញវត្ថុពិតប្រាកដមែន។

គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ ត្រូវបានបង្កើតឡើង តាមរយៈកិច្ចព្រមព្រៀងទន្លេមេគង្គឆ្នាំ ១៩៩៥ ជាមួយនឹងគោលបំណងគ្រប់គ្រងអាងទន្លេមេគង្គប្រកបដោយចីរភាព និងសមធម៌ តាមរយៈកិច្ចពិគ្រោះ យោបល់ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ។ ស្ថាប័ននេះជាស្ថាប័នអន្តររដ្ឋាភិបាល ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយ សន្និសីទ និងមានប្រវត្តិលើកកម្ពស់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងចំណោមប្រទេសជាសមាជិកនៅតាមដង ទន្លេមេគង្គរយៈពេលជាង ៦០ ឆ្នាំមកហើយ។ ស្ថាប័ននេះគឺជាវេទិកាពិសេសមួយសម្រាប់ការទូតផ្នែកទឹក ដោយបានដាក់ចេញនូវយុទ្ធសាស្ត្រ នីតិវិធី គោលការណ៍ណែនាំ និងមូលដ្ឋានចំណេះដឹងទូលំទូលាយ សម្រាប់តំបន់អាងទន្លេទាំងមូល ដើម្បីជួយឱ្យមានការធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្តឱ្យបានល្អប្រសើរ។ ស្ថាប័ននេះ មានលក្ខណៈពិសេស ដោយសារតែមានប្រវត្តិធ្វើការងារដោយបើកចំហ ជំរុញឱ្យមានការចូលរួមពីអ្នកពាក់ ព័ន្ធ និងកសាងភាពជាដៃគូជាមួយគ្រប់បណ្តាប្រទេសទាំងអស់នៅក្នុងពិភពលោក។

ដូច្នេះកិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី៣ របស់គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គនឹងផ្តោតលើប្រធានបទ “កិច្ចខិតខំ ប្រឹងប្រែងរួមគ្នា និងភាពជាដៃគូ ដើម្បីសម្រេចគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពនៅក្នុងតំបន់អាង ទន្លេមេគង្គ”។

លោក ផាំ ទាន់ផាន មានប្រសាសន៍ថា “នាយករដ្ឋមន្ត្រីរបស់បណ្តាប្រទេស ដែលស្ថិតនៅតាមដង ទន្លេមេគង្គនឹងគូសបញ្ជាក់សាជាថ្មីពីការប្តេជ្ញាចិត្តនយោបាយនៅកម្រិតខ្ពស់បំផុត ចំពោះការអនុវត្តកិច្ច

ព្រមព្រៀងទន្ទេមេគង្គឆ្នាំ១៩៩៥ និងអាណត្តិការងាររបស់គណៈកម្មការទន្ទេមេគង្គ, ទទួលស្គាល់ពីវឌ្ឍនភាព ការរួមចំណែក និងសមិទ្ធផលដែលសម្រេចបានរបស់ស្ថាប័ននេះ ក្នុងការលើកកម្ពស់អត្ថប្រយោជន៍នៃ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ និងគ្រប់គ្រងបញ្ហាឆ្លងដែននានា, និងដាក់ចេញនូវអាទិភាពជាយុទ្ធសាស្ត្រទៅថ្ងៃមុខ សម្រាប់តំបន់អាងទន្ទេមេគង្គ។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមអំពីកិច្ចប្រជុំកំពូល និងសន្និសីទនេះ និងរបៀបចុះឈ្មោះ សូមចូលទៅកាន់ គេហទំព័រ: [www.mrcsummit.org](http://www.mrcsummit.org) ។

**កំណត់សម្គាល់ចំពោះនិពន្ធនាយក៖**

រៀងរាល់បួនឆ្នាំម្តង គណៈកម្មការទន្ទេមេគង្គរៀបចំកិច្ចប្រជុំកំពូលមួយ ដែលជាជំនួបប្រជុំរបស់ នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃបណ្តាប្រទេសជាសមាជិក។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ១៩៩៥ មក កិច្ចប្រជុំកំពូលចំនួនពីរត្រូវបាន រៀបចំឡើង។ កិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី១ ត្រូវបានរៀបចំឡើងក្នុងឆ្នាំ២០១០ ដោយប្រទេសថៃ នៅក្នុងខេត្ត ហ្សហ្វីន។ កិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី២ ត្រូវបានរៀបចំឡើងក្នុងឆ្នាំ២០១៤ ដោយប្រទេសវៀតណាម នៅក្នុងទី ក្រុងហ្សឺមិញ។ ដៃគូសន្ទនារបស់គណៈកម្មការទន្ទេមេគង្គ គឺប្រទេសចិន និងមីយ៉ាន់ម៉ា ក៏បានចូលរួមនៅ ក្នុងកិច្ចប្រជុំកំពូលទាំងពីរនេះផងដែរ។

កិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី១ របស់គណៈកម្មការទន្ទេមេគង្គ បានដាក់ចេញនូវកំណែទម្រង់គណៈកម្ម ការទន្ទេមេគង្គ ដើម្បីពង្រឹងភាពជាម្ចាស់ និងសម្រេចឱ្យបាននូវនិរន្តរភាពហិរញ្ញវត្ថុត្រឹមឆ្នាំ ២០៣០ ព្រម ទាំងដំណើរការវិមជ្ឈការ និងដំណើរការសម្រួលរបៀបវារៈរបស់ស្ថាប័នអាងទន្ទេមួយនេះផងដែរ។ កំណែ ទម្រង់នេះត្រូវបានលើកឡើងក្នុងសេចក្តីប្រកាសហ្សហ្វីន ដែលចេញដោយថ្នាក់ដឹកនាំរបស់ប្រទេសមេគង្គ ទាំងបួន។ សេចក្តីប្រកាសនេះបានបញ្ជាក់សាជាថ្មីពីសាមគ្គីភាព និងការប្តេជ្ញាចិត្តនយោបាយនៅកម្រិត ខ្ពស់បំផុត ចំពោះការអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងទន្ទេមេគង្គឆ្នាំ ១៩៩៥ ហើយក៏បានអំពាវនាវឱ្យរដ្ឋនៅតាមដង ទន្ទេជុំទៀត ចូលរួមជាមួយនឹងគណៈកម្មការទន្ទេមេគង្គនៅដំណាក់កាលដំបូងនៃការអភិវឌ្ឍន៍ប្រកប ដោយចីរភាព សម្រាប់តំបន់អាងទន្ទេមេគង្គនេះផងដែរ។ សេចក្តីប្រកាសនេះក៏ទទួលស្គាល់ផងដែរថា ការ អភិវឌ្ឍន៍ធនធានទឹក និងធនធានដែលពាក់ព័ន្ធនានា នឹងរួមចំណែកយ៉ាងច្រើនដល់ការអភិវឌ្ឍន៍សង្គម- សេដ្ឋកិច្ចរបស់តំបន់នេះ ប៉ុន្តែក៏អាចបង្កផលប៉ះពាល់ជាអវិជ្ជមានមកលើបរិស្ថានអាងទន្ទេ ដែលទាមទារឱ្យ មានការយកចិត្តទុកដាក់ឱ្យបានពេញលេញ។

កិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី២ របស់គណៈកម្មការទន្ទេមេគង្គ រៀបចំឡើងផ្អែកលើសមិទ្ធផលដែល សម្រេចបានពីកិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី១ និងផ្អែកលើការអនុវត្តន៍ល្អៗនៅកម្រិតសកល ដោយធ្វើការពិភាក្សា

ពីរបៀបអនុវត្តការគិតដែលផ្ដោតលើទំនាក់ទំនងទឹក-ស្បៀង-ថាមពល និងរបៀបដែលសមត្ថភាពរបស់  
បណ្តាប្រទេសក្នុងអាងទន្លេមេ និងស្ថាប័ននានាអាចជួយគាំទ្រដល់ការអភិវឌ្ឍន៍ប្រកដដោយចីរភាព និង  
ការគ្រប់គ្រងតំបន់អាងទន្លេមេគង្គ ខណៈពេលដែលមានការប្រឈមនឹងភាពមិនប្រាកដប្រជាជាច្រើន  
នាពេលអនាគត ដូចជាបញ្ហាប្រែប្រួលអាកាសធាតុជាដើម។ កិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី២ របស់គណៈកម្មការ  
ទន្លេមេគង្គបានចេញសេចក្តីប្រកាសទីក្រុងហូជីមីញ ដើម្បីគូសបញ្ជាក់សាជាថ្មីពីសាមគ្គីភាព និងការប្តេជ្ញា  
ចិត្តនយោបាយខ្ពស់បំផុត ចំពោះការអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងទន្លេមេគង្គឆ្នាំ១៩៩៥, ដោយមានការរំលឹកឡើង  
វិញពីសកម្មភាពជាអាទិភាព និងការប្តេជ្ញាចិត្តនានា ដែលបានដាក់ចេញក្នុងកិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី ១ ព្រម  
ទាំងទទួលស្គាល់សមិទ្ធផលដែលសម្រេចបាន ចាប់តាំងពីកិច្ចប្រជុំកំពូលលើកទី ១ និងដាក់ចេញនូវ  
សកម្មភាពជាអាទិភាពចំនួនប្រាំពីរ ដែលត្រូវផ្ដោតការយកចិត្តទុកដាក់។

**- ចប់ -**

**សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖**

លោក មាស សុភក្រ្តី  
មន្ត្រីទំនាក់ទំនងស្តីទីសម្រាប់អ្នកសារព័ត៌មាន  
លេខាធិការរដ្ឋានគណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ  
អ៊ីម៉ែល: [sopheak@mrcmekong.org](mailto:sopheak@mrcmekong.org)  
ទូរស័ព្ទ: +856-21-263263, ភ្ជាប់បន្ត 4607  
ទូរស័ព្ទវ៉ែ: +856-20-77779168